
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Handicaprådet har på rådets ordinære møde den 25. januar 2023 behandlet sagen 

”Høring af strategi for psykiatri og udsatteområdet” og har følgende bemærkninger: 

Handicaprådet foreslår, at strategien indledes med, at den sættes i en kontekst med 

øvrige politikker og handleplaner på området. Det kan være svært som læser at 

forstå, hvilken funktion og hvilke formål strategien konkret har.  

De mange specifikke eksempler fra brugerne er et godt middel til at illustrere, hvad 

der fungerer på området.  

Der er efter rådets mening behov for en uddybning af, hvad en mestringsvejleder kan 

tilbyde og hjælpe med. Mange borgere bruger fortsat det tidligere begreb ”bostøtte”, 

og det kan give begrebsforvirring. Derfor mener Handicaprådet, at det måske kan 

være en fordel, at man enten i strategien gør det klart, at mestringsvejleder er et nyt 

ord for stort set den samme funktion, men også at man internt er klar over, at mange 

borgere ikke på nuværende tidspunkt helt forstår betydningen af en 

"mestringsvejleder" fremfor en "bostøtte". 

Mange brugere udtrykker, efter rådets erfaring, tilfredshed med 

mestringsuddannelsen på Recoveryskolen.  

Rådet opfordrer generelt til, at der deles gode erfaringer på tværs. Eksempelvis 

kunne recoveryskolen og autismecenteret dele endnu mere med hinanden i forhold 

til eksempelvis læring og træning i mestring.  

Med venlig hilsen 

Karina Hjorth 
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